
Grundelerroreningen MORBJERGGARI)
v/ Henrik Hogstrup, Morbjergparken 41, Vindinge, 40fi) Roskilde -"Ielf.:2276 0239

Referat af ordinpr generalforsamling, den 13. marts 20t4
Fremmsdt var 13 medlemmer, 12 stemmeberettigede

1. Valg af dirigent
Bestyrelsen foreslog Jargen Petersen, MV10 som dirigent, som blev valgt. Det
konstateredes fra dirigent at generalforsamlingen var indvarslet lovligt og at der ikke foreli
fuldmagter.

Bestyrelsen foreslog Ole Michelsen MV52 som referent, som blev valgt.

2. Bestyrelsens beretning
Bestyrelsens formand Henrik Hogstrup fremlagde beretningen:

" Aret 2013 har vrret et 6r med storaktivitet for bestyrelsen.

Den helt store opgave for bestyrelsen var gennemforelsen af asfaltering af hoved- og
sidestier. samt fl iseomlregning pi sidestierne.
Det blev vedtaget pi den ekstraordinere generalforsamling den3.7.2013 at lade Skanska
Asfalt vere hovedentreprenor for bide asfalt- og flisearbejde.
Det viste sig at v&re en god beslutning, for visse steder blev der lagt 4-5 gange mere asfalt
end beregnet, uden at det pivirkede den aftalte pris.
Det var ogsi en god beslutning der blev truffet om, at der skulle tilknyttes en ridgiver til
projeklet. Her valgte vi det ridgivende ingeniorfirma Dines Jorgensen & Co., som viste sig
atvnre et godt valg, idet vi fik den nsdvendige sagkyndige bistand.

Inden projektet gik i gang i august, var der msder med entreprenoreme (asfalt og fliser) samt
vores ridgivende ingenior.
Det blev bl.a. droftet om de tilbagevrerende stolper og bomme, som stod for enderne af
nogle af stierne skulle bevares eller slojfes. Vores ridgiver mente at vil ville ffi en prenere
asfalt, nir stolper og bomme blev {ernet inden asfalteringen, hvilket bestyrelsen tilsluttede
sig.
Vi mi si i den kommende tid vurdere om de slojfede stolper og bomme vil medfsre gener,
si de igen skal opsettes.
Endvidere var der kontakt med flere grundejere, hvis ejendomme grenser op til stierne, hvor
der var en dialog om nogle praktiske forhold omkring det forestiende asfalt- og flisearbejde.
Efter projektets afslutning havde vi en gennemgang af omridet, idet der var nogle mangler i
arbejdets udfsrelse.
Disse mangler blev udbedret straks efter at vi havde pitalt dem.
Udgifterne til bide entreprenor og den ridgivende ingenior blev mindre end budgetteret.

Grundejerforeningeme Ved Volden, Lonbjerg og Morbjerggerd har en felles
vedligeholdelsespligt af Omemosestien.
En umiddelbar vurdering er, at asfaltbelregningen indenfor en ca. l0 arig periode skal
fornyes. For at undgi at den enkelte grundejer i forbindelse med en renovering af stien skal
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indbetale et stort engangsbelob, henstiller bestyrelsen til, at vi indtil videre fortsretter med at
henlregge et mindre irligt belob pi henlreggelseskontoen.

Efter asfaltarbejdets afslutning tog Torben Thomsen fra bestyrelsen en ordentlig torn, idet
han kantede fliserne pi store dele af hovedstien. Gresset var flere steder vokset 20-30 cm
ind over fortovsfliserne i hver side.

Efterirets storme nedlagde nogle treer i omridet og her tog Torben ogsi fat pi at rydde op
og da han nu var i gang, blev der ogsi tyndet ud i beplantningen andre steder. Der skulle
ogsi fiernes en del trestubbe, og det skete fsrst i sidste uge, idet det omliggende gresareal
pi grund af meget regn og for lidt frost, har vreret alt for blsdt at kore i.
De sidste traer er netop freldet det hele er blevet fiernet.
Der henstir nu lidt efterbehandling afjorden og der skal sis lidt grres.

Bestyrelsen lavede en rapport over tilstanden for de offentlige fortove og veje i
Morbjergvrenget og Morbjergparken, som blev sendt til afdelingen for Veje og gronne
omrider i Roskilde Kommune.
Det var et udforligt dokument med billeder samt beskrivelser af de fejl og mangler, som vi
kunne pipege.
Den 7. januar 2014 modtager vi endelig svar fra Roskilde Kommune som folger:
Hej Henrik
Takfor dit brev. Jeg beklager det sene svar, som slEldes, at ledelsen desverre har glemt at videresende brevet
til mig.
Fortovene.lqngs med Morbjergparken og Marbjergvenget stdr pd renoveringsplanen i indevarende dr. Dvs.
der vil ske en hel- eller delvis renovering affortwene i jeres omrdde. Der er endnu ikke lagt en planfor
arbejdets udforelse.
Hvad angdr vejbelegningen, sd har vi ingen ahuelle planer. Hullerne i asfalten udgor ingen trafikal risiko, og
vil derfor ilike blive lappet i vinterhalvdret.
Venlig hilsen
Anita Udholm Madsen
Vejingenior
Roskilde Kommune

Forvaltningen oplyser senere, at de formentligt har en tidsplan for arbejdernes udfsrelse i
slutningen af marts eller begyndelsen af april og det falger vi op pi.

For 22 eIIer 23 ir siden ksbet foreningen vores havetraktor/pleneklipper, som brugt.
Der har i 6rets lab vnret mange driftsstop pi grund af mekaniske fejl.
Vi har i 6rets lab nodrepareret en del. Klippebordet er ved at vrere slidt op. Der er blevet
skiftet et leje, svejst nye sider pi klippebordet, si knivene igen var skjulte. Hjulene til
klippebordet slides og det har vreret vanskeligt at skaffe nye. Styretoj blev repareret.
Traktorens nodstop er holdt op med at fungere og skal repareres samtidig med, at der
antagelig skal ofres en ny vandpumpe.
I det hele taget er det blevet vanskeligere og vanskeligere at skaffe reservedele til
traktoren, fordi den amerikanske producent Bolens blev opkobt af en konkurrent i 2001 og
Bolens havetraktorer blev nesten udfaset.
Det irlige serviceeftersyn pi traktoren har vi udsat til efter denne generalforsamling.
Som det fremgdr af dagsordenen har bestyrelsen derfor indhentet tilbud pA en ny
pleneklipper.

Til Grsn Dag den 4. maj var der msdtca.12 personer op, og legepladsen blev frisket op.
Vi vil da gerne her benytte lejligheden til at takke de fremmsdte.
Gron Dag i20t4 bliver lardagden26. april kl. 09:30, hvor der serveres en kop kaffe og et
rundstykke.
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Pi legepladsen mitte vi konstatere at vippen var i si dnrhg stand pi grund af rid, at vi mitte
lade den udskifte. Bestyrelsen blev enige om at ksbe en egetrresbjrelke, som inden
opsretning blev oliebehandlet.

Den store opgave i foriret bliver forsat oprydning og vedligeholdelse i de gronne omrider."

Der var ingen kommentarer til bestyrelsens beretning

3. X'orelreggelse af det reviderede regnskab for 2013 tit godkendelse.
Kasseren Preben Jorgensen fremlagde regnskabet for 2013
Der var ingen kommentarer til regnskabet, som herefter godkendes

4. Forslag fra bestyrelsen, herunder fremlreggelse af budget for 2014 ogfastsrttelse af
kontingent.
Formand Henrik Hogstrup fremlagde forslag til budget.

Posteme "Bortksrsel af grene m.v." og "Gartner og planter" foryentes i 6r ekstraordiner hojt
grundet efterbehandling efter oprydning i gronne omrider.

Bestyrelsen foreslog indksb af ny tra}tor pi baggrund af irsagerne nevnt i beretningen. Der
var indhentet 4 tilbud pi traktor. Det samlede bedste tilbud er givet fra L.N. Service pi
Strerkendevej. Tilbuddet bestar i indksb af en Stiga Park Pro pleneklipper/traktor til kr.
75.000,- samt salg af eksisterende trakilor til kr. 10.000,-. Dvs. samlet udgift for
grundejerforeningen pe kr. 65.000,-. Dette tilbud er siledes indregnet i budgettet.

Bestyrelsen foreslog at ud af de kr. 75.000,- i indkobspris for ny traktor, si settes de kr.
30.000,- pi resultatopgorelsen for 2014 og resterende som al$iv, der afskrives over de naste
5 &r. Dette gores efter anbefaling fra revisor Jesper Christensen, idet det giver det mest
retvisende billede af denne investering.

Bestyrelsen foreslog henleggelse til asfaltering af Amemosestien pe kr. 12.200,- idet stien
er ca. 1 0 6r yngre end den netop asfalterede sti, og at det derfor mi forventes at den skal
asfalteres om ca. l0 er.

Bestyrelsen foreslog at kontingentet fastholdes pi nuvrerende niveau pe kr. 1000,- pr. parcel.
Siledes forventes et lille overskud pi 6rets resultat.

Folgende kommentarer til budgettet:
- MV46: Hvorfor henlregges der til asfalt phAmemosestien i stedet for fliseomleggelse

pi hovedstien. Det foreslis at henlregge til omlegning af fliseomlregning af hovedstien.
o Svar fra Henrik Hogstrup: fliseomlegning pi hovedstien var ikke omfattet af

projektet i2013. Men snsket er noteret og det overvejes til fremtidige
vedligeholdelsesarbej der.

- MV46: Det pointeres at Torbens arbejde efter asfalteringsprojektet er udfsrt meget
nydeligt.

11 stemte for budgettet, I stemte imod vedtagelse af budget. Dermed blev budgettet
vedtaget.
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Forslag fra medlemmerne
Der var ingen forslag fra medlemmerne

Valg af medlemmer til bestyrelsen

Folgende blev valgt som medlemmer:
- Keld Johansen, MPl valgt for I 6r
- Rolf Christensen, MV48 valgt som nyt medlem
- Preben Jorgensen, MV4 genvalgt

Valg af suppleanter
Ingen onskede at stille op som suppleanter. Dermed blev det foresliet at bestyrelsen selv
supplerer efter behov. Dette forslag blev godkendt af generalforsamlingen.
Det blev foresliet bestyrelsen at overveje at fremsette rendringer til vedtegteme, for at
reducere antallet af medlemmer i bestyrelsen, idet der ofte er vanskeligheder med at fi nok
medlemmer i bestyrelsen.

Valg af revisor og suppleant
- Jesper Christensen, MP45 genvrelges som revisor
- Jorgen Petersen, MVl0 genvrelges som revisorsuppleant.

Eventuelt
- MV66: Hvornir skal bogetr&erne ved MV66 beskeres? Det stir i referatet fra

generalforsamling 2013.
o Svar: Vi niede det simpelthen ikke i2013, men vi er opmrerksom pi det. Det

foreslis at enhver, der er interesseret i at felde treerne og rydde op mod at fb
brendet, kan rette henvendelse til bestyrelsen.

Dirigenten konstaterede at der ikke var flere sporgsmil. Takkede forsamlingen for god ro og orden
og erklerede generalforsamlingen afsluttet kl. 19:40.
Herefter takkede formanden de afgiede bestyrelsesmedlemmer for deres arbejde i bestyrelsen samt
dirigenten for hans indsats.

Referent: Dirigent:

J.

6.

7.

8.

9.
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Ole Michel Petersen
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